
Javaslat a Tolnai kert hasznosítására

Összefoglaló

A Tolnai kert 2020 szeptemberi megnyitása óta megosztó téma a kert kutyás használatának
szabályozása. Jelen véleményezési anyag célja, hogy több szempontot is figyelembe véve
összefoglaljuk az elmúlt 1 év tapasztalatait a szomszédos házak lakóival folytatott
beszélgetések, a Tolnai kert jövőjéről szóló kérdőív, és a Tolnai kert barátai
Facebook-csoportban posztolt vélemények alapján. Az összegyűlt visszajelzések alapján a
Rév8 javaslata a Józsefvárosi Önkormányzat számára, hogy a Tolnai kert pihenőkertként
legyen hasznosítva, ennek érdekében ne lehessen kutyát behozni a közvetlenül érintett
lakók nyugalmára tekintettel. Javasoljuk továbbá, hogy az önkormányzat a Csarnok
negyedben jelöljön ki egy önkormányzati telket kutyás parkként való hasznosításra
azzal egyetemben, hogy a kutyabarát park a kerületi kutyatartókkal közösen legyen
megtervezve és kialakítva.

A dokumentum 2021. augusztus 15. és 31. között véleményezhető online formában, a Tolnai
kert barátai Facebook-csoportban, vagy emailben az info@rev8.hu címre megküldve a
véleményeket. A beérkező visszajelzéseket a véleményezési anyag végén fogjuk
szerepeltetni. A véleményezési anyagban szereplő javaslatot a szeptemberi
Képviselő-testületi ülés fogja megvitatni.

A Tolnai kert megnyitása

2020. szeptemberében a Józsefvárosi Önkormányzat döntése alapján a Tolnai kert
szabadon látogathatóvá vált, mint pihenőkert. A kert megnyitását indokolta a Csarnok
negyedi zöldfelületek hiánya, és a zsebpark hűsölő pontként való hasznosítása a nyári
időszakban. A korábban a helyi idősklubok tagjai által használt közösségi kertből egy
mindenki számára nyitott kertté vált, melynek fenntartásában a kert használói is szerepet
vállalnak. A kerthez kapcsolódó kisebb léptékű beavatkozásokat a Rév8 szervezi a
Józsefvárosi Gazdálkodási Központtal (JGK) együttműködve.

A Tolnai kert megújítása során a kert egyes elemei új köntöst kapnak annak érdekében,
hogy az eredeti hangulatot és adottságokat megőrizve egy kellemes pihenőkert alakuljon ki.
Még több növénnyel és ülőhellyel, a magaságyások örökbefogadásával és újabb funkciókkal
olyan hely elérése a cél, ahová szívesen térnek be a városlakók. Kis léptékű beavatkozások
sorozatával lépésről lépésre tapasztalható meg, hogy mire van igazán igény a kertben.

A Tolnai kertbe járók összekötése érdekében 2021 februárjában létre hoztuk a Tolnai kert
barátai Facebook-csoportot, ahol a környékbeliek megismerhetik egymás véleményét a
kerttel kapcsolatos kérdésekben, és javaslatokat tehetnek a kert további alakítására.

A kert megnyitását követően különböző álláspontok alakultak ki azzal kapcsolatban, hogy a
pihenés, kertészkedés összeegyeztethető-e a kutyák beengedésével. Jelen véleményezési
anyagban összefoglaltuk, hogy az elmúlt 1 év során milyen tapasztalatok gyűltek össze, ki
hogyan látja ezt a kérdést, milyen változatok képzelhetők el a kert hosszú távú kutyás
szabályát illetően és ezek az milyen hatással vannak a kert alakulására.
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A kert kutyás szabályának alakulása

Kérdőív a Tolnai kert jövőjéről

Jelenleg a 328/2020. (IX. 24.) sz. Képviselő-testületi határozata alapján a kertbe lehetőség
van kisállatot is bevinni. A megnyitást követő időszak célja az volt, hogy megfigyeljük, milyen
kerthasználat jellemző, ki mivel szereti tölteni az idejét a kertben? Ennek a folyamatnak a
részeként 2020 decembere és 2021 márciusa között futott a Tolnai kert jövőjéről szóló
kérdőív a kertet használó emberek véleményének és javaslatainak összegyűjtése
érdekében, amelyet összesen 107-en töltöttek ki. Pár kérdés irányult a kert kutyás
használatára, illetve érkeztek javaslatok is a téma kapcsán. A pihenőkert és a kutyás funkció
összeegyeztethetősége kapcsán megoszlottak a vélemények.
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2021 tavaszára kutyafuttató jellegű használat alakult ki a kertben: egy-egy gazda és kutya
páros felváltva használta a kertet, ezáltal leszűkítve a használók körét. A kert jelleg
megőrzése érdekében a kertkaput napközben már nem lehet becsukni a Rév8 kérésére,
ezzel is támogatva azt, hogy mindenki látogathassa a kertet.

A kérdőívek, szomszédokkal való beszélgetés a kopogtatás során, és a Tolnai kert barátai
Facebook-csoportba érkező visszajelzések alapján kirajzolódott, hogy a kert kapcsán
felmerülő kérdések közül a kutyás kerthasználat a legkiemelkedőbb, többen jelezték,
hogy a kutyás szabály alakulásától függően térnek be vagy kerülik el a kertet.

A kutyával érkezők szempontjából azért jó a Tolnai kertbe jönni, mert könnyen elérhető és jól
belátható területről van szó, ahol van növényzet és ingerdús a környezet, tudnak szagolgatni
a kutyák és van hely a szabad mozgásra. A kérdőív kitöltői és a Tolnai kert barátai
Facebook-csoport tagjaitól több visszajelzés is érkezett a kutyák kapcsán, melyek tükrözik
2021 tavaszi állapotot, és annak megítélését:

„Kutya futtató vagy pihenő park?”

“A kertet egyelőre kisajátitották a kutyások. Aki benn van és szinte mindig van bent kutyás
bezarjak a kaput is gumiabroncs odarakásával, igy meg véletlenül se tud más bemenni.”

„Kutyások és pihenni vágyók egy térbe nem szerencsés, ketté kéne választani a kertet
középen egy kerítéssel. A kimagasodó ágyásokat el kéne bontani es ez az oldal lenne
kutyafuttató. A másik részt, ahol a padok, ill. virágok vannak kéne meghagyni pihenő-
parknak. A kerttel szembeni házban lakom, rálátok a kertre, jelenleg én és még többen
nem szívesen megyünk a kertbe, nem szeretjük, ha kutyák szagolgatnak, esetleg felug-
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rálnak ránk.”

“En nem szeretnem, ha kutyafuttato lenne egy olyan kertbol, ahova az ember ki tud ulni
olvasni, pihenni, a gyerekkel jatszani. A sok beton kozott ez egy ude szinfoltja a
kornyeknek.“

“Szerintem csak az önkényes kapuzárást kéne megszűntetni.”

“Orulok, hogy megnyilt ez a szep szabad ter. Az utcaban lakom es gyakran beterek napi
setam alatt tacsko kutyammal. Koszonom.”

“Én is szeretném, ha megmaradna kutyabarát helynek, de jó lenne, ha mindenki
odafigyelne, hogy például a magaságyásokra ne rohanjon fel a kutya (főleg, amikor már nő
is benne valami ). A tisztántartást is lehetne közösségileg vállalni, kutyafuttatókat is szoktak
önkéntesen tisztán tartani gazdik, ez szerintem itt is működhetne.“

“Tavaly is nyitva volt a hely, soha senkit nem láttam bent, de persze nem állok ott egész nap.
Meglátjuk, mit hoz a jövő, csak azt akartam mondani, hogy ne rohanjunk előre, ha tömeges
problémák lesznek a hellyel, akkor ki kell találni a megoldást, de annyi probléma van a
világban, örüljünk már egy kicsit a helynek és ne azon gondolkodjunk, hogy kit miért lehetne
kizárni.(...)”

Online kutyás fórum

Tekintettel a koronavírus-járvány harmadik hullámára a tavaszi időszakban két online
fórumot tartottunk a kert jövője kapcsán. 2021. április 29-én, az első alkalom során a kérdőív
eredményeiről, az ez alapján várható beavatkozásokról és további ötletekről beszélgettünk.
A második alkalom középpontjában a kutyák álltak. 2021. május 31-én a kutyákkal
kapcsolatos ellentétes vélemények, érvek megismerése és közelítése érdekében
foglalkoztunk kiemelten ezzel a kérdéssel. Mindkét fórumon 10 Tolnai Lajos utcai vagy a
környéken lakó vett részt, olyanok is, akik kutyával szokták használni a kertet, és olyanok is,
akik ellenvéleményt fogalmaztak meg.

A kutyás fórum során a kutyás kerthasználat 4 változatának előnyeit és hátrányait értékeltük
ki:

● Póráz: csak pórázon lehetnek bent kutyák, a kert teljes területén, teljes nyitvatartás
alatt.

● Idősávos használat kutyásoknak: reggel és este kutyások kijelölt idősávban
használhatják a kertet (elengedhetik a kutyát), napközben csak pórázon lehet bent
kutya.

● A kert kettéosztása: kutyás és nem kutyás részekre, külön kutyafuttató illetve
pihenőkert rész.

● Kutyák teljes kitiltása a kertből.

A Tolnai kert a döntéshozók eredeti szándéka szerint egy mindenki számára nyitott közpark,
ezért a kizárólag kutyafutattóként való hasznosítás nem szerepelt a változatok között. A
fórum kezdetekor megbeszéltük, hogy a kiválasztott változatot egy 4 hetes tesztidőszak
során fogjuk kipróbálni, és ezalatt megfigyeljük az új szabályok okozta változásokat.
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A 4 változat előnyeit és hátrányait az alábbi táblázatban foglaltuk össze, amely egy lakó által
megküldött összehasonlításon alapul, kiegészítve azt az online kutyás fórumon
elhangzottakkal és a Tolnai kert barátai Facebook-csoportban beérkező kommentekben
megfogalmazott következtetésekkel. Mindegyik opció esetében megfogalmaztunk egy
jövőképet, mely a pozitív és negatív következményeket is tartalmazza.
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A fórumon elhangzott érvek alapján, egymás véleményének megismerését követően a
kerthasználók szerint az idősávos változat tűnt a legoptimálisabb megoldásnak. Ez a
változat lehetővé teszi, hogy kutyával is lehessen pihenésre használni a kertet, és az állatok
elengedésre is van lehetőség. Az idősávos változat melletti fő érv az volt, hogy ez áll
leginkább közel a kert valós használathoz. Ekkor az volt a jellemző, hogy a kertbe érve
egyből elengedik a gazdák a kutyákat, ez a gyakorlat a egyes pihenni vágyókat eltántorított
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a kertbe való belépéstől. A fórum alapján úgy döntöttünk, hogy az idősávos változatot fogjuk
kipróbálni egy 4 héten át tartó kutyás tesztidőszak során.

Kutyás tesztidőszak

A 2021. június 28-án kezdődő kutyás tesztidőszak során az idősávos kutyás kerthasználatot
teszteltük az alábbi szabályokkal:

● Kutyás idősáv: el lehet engedni a kutyákat 6:30-8:30 illetve 18:30-20:30 között,
● Kizárólag pórázzal lehet bevinni kutyát napközben, 8:30-18:30 között.

A tesztidőszak alatti házirendet a Rév8 állította össze az online fórumokon elhangzott
vélemények és javaslatok alapján. A házirend készítése során fontos szempont volt, hogy a
kertészkedést és a kutyával való pihenést egyszerre támogassák a szabályok, a kertet
látogatók egymás kizárása vagy zavarása nélkül tudják élvezni a kertet. Ennek érdekében
szerepelt a házirendben, hogy a kapunak nyitva kell lennie napközben, a magaságyásokba
nem szabad felugrania a kutyáknak és jelezni kell egymásnak, amikor a kutyás idősávban
elengedik a kutyákat. Lakossági javaslatra bekerült a házirendbe a kötelező
szájkosár-használat, amennyiben a kutya hajlamos agresszív viselkedésre.

Visszajelzések a kutyás tesztidőszak házirendjére

A tesztidőszak alatti házirend pontjairól ellentétes vélemények fogalmazódtak meg a Tolnai
kert barátai Facebook-csoport vonatkozó kommentjei között:
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“(...)Ha itt beengeditek a kutyákat a "kertbe" ez már nem lesz kert. Már korábban is jeleztem,
hogy kert, vagy kutyafuttató/kutyaWc. mert jelenleg így üzemel....”

“Az az elképzelés, hogy a kutyások is tudnak vigyázni egy kertre. Ez majd kiderül. A
városban járkálva az ürülékek mennyisége okán kétkedem. És akkor az odavizelésről még
nem is beszéltünk. A kutyások sokan vannak, igénylik, hogy legyen hely elereszteni a
kutyákat. Hogy a kert ennek az igénynek az áldozata lesz-e, az majd elválik.”

“Az idősáv nagyon keskenynek tűnik, sok kutyus fog összegyűlni, ami nem mindig
szerencsés. Egy - egy órával megnövelném a kutyusok javára”

“Én kíváncsian veszek részt benne, de megmondom őszintén, már a témafelvetés óta nem
megyek be oda kutyástól jó szívvel (kutya nélkül pedig egyáltalán nem használom a
kertet).(...)”

Személyes tapasztalatok a kutyás tesztidőszak során

A tesztidőszak első hetében személyesen tájékoztattuk a kerthasználókat a megváltozott
szabályokról, illetve heti szinten egy posztban összegyűjtöttük a Tolnai kert barátai
Facebook-csoportban, hogy milyen poztitív illetve negatív tapasztalatok volt az adott
időszakban a kerthasználók és a környékbeliek részéről.

A Tolnai kert barátai Facebook-csoportban írt visszajelzések vegyes képet mutatnak. A
szabályok betartására vonatkozóan megosztók a tapasztalatok, pozitív és negatív példával
egyaránt találkozni. Többnyire a kutyák gazdái felszedik a kutyapiszkot, de továbbra is
előfordul, hogy az a kertben marad összeszedetlenül. A nagy melegben a kertbe érve
kellemetlen szaghatás van, amely a nyári esőt követő párás időben fokozódik. Az alábbi
kommentek a kertben tapasztaltakat összefoglaló 4 poszt alá érkeztek, a kertet használók
saját benyomásait, felmerülő problémákat és javaslatokat tartalmaznak:

“A slagos locsolással mérsékelhető a szaghatás is a kertben.”

"Kedves kutyákkal és gazdikkal találkoztunk, szerintem egy szimpatikus közösség
bontogatja a szárnyait."

“A pórázas idősávban 2x szabadon voltak kutyák, de harmadik esetben pórázon. Nem volt
zsúfolt a kert.”

"Ma megint útba tudtam ejteni a kertet egy óra körül. Most sem volt senki a kertben. Mivel
esett az eső korábban, a nagy melegben párás volt a levegő, és a nedves föld kipárolgása
áporodott vizeletszagot árasztott. Kutyapiszkot 3 helyen láttam, mindegyik feltűnő és nagy
kupac volt. Kutyapiszokgyűjtő zacskó volt bőven felakasztva. Amúgy rendezett volt a kert."

“(..) Örömteli,hogy szagolhatom a pisi szagot eső után! Fantasztikus!"

"Az első alkalommal egy kutya feküdt az egyik magasagyasban és a gazdái teljes lelki
nyugalommal nézték.Beszélgettünk róla és azt ígértek,a jövőben nem lesz ilyen. A második
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alkalommal a magasagyasunkban találtam két adag kutyasz.rt.Kutyás gazdikent nem is
értem,miert kell felengedni az ebeket.Egyébként viszont minden szuper szerintem."

Kerthasználat a tesztidőszak alatt

A tesztidőszak alatt az első héten napi szinten, a következő három hétben szúrópróba
szerűen töltöttünk el 1-1 órát a Tolnai kertben, hogy személyesen tapasztaljuk meg, hogy ki
mire használja a kertet, mennyire működik gyakorlatban a tesztidőszak alatti házirend. A
kertben töltött idő során azt figyeltük meg, hogy mennyien térnek be a kertbe, mennyi időt
töltenek ott,  és hogy mennyire tartják be a szabályokat.

Megfigyeléseink alapján jellemzően 3-5 ember járt a kertben 1 óra alatt, vagyis a zsúfoltság
nem jelent problémát. A kijelölt kutyás idősávokban és napközben is kutyával érkeztek a
legtöbben, jelzés után feltették a pórázt. Előfordult az is a tesztidőszak alatt, hogy
napközben póráz nélkül voltak kutyák, és kérést követően sem került rájuk a póráz. A
szabályok betartása kapcsán a póráz elleni érv, hogy gyakran a kutyasétáltatón kívül nincs
más a kertben, de az is előfordul, hogy személyes okok miatt nem tettek pórázt a kutyára. A
gazdák általánosságban vigyáztak a növényekre, azonban az is megesett, hogy a laza
felügyelet mellett sétáltatott kutyák felugrottak az ágyásokra, letörve a növényeket. A
kutyával érkezők között is eltérő volt, hogy ki hogyan használta a kertet. Voltak olyan gazda
és kutya párosok, akik többet időztek, körbe jártak a kertben, a kutyák felfedezték az új
szagokat. Azonban voltak olyanok is, akik kutya wc jelleggel jöttek be, az enyhítést követően
mentek is tovább.

Kutyás fórum a Tolnai kertben

A tesztidőszak 4 hétig tartott, 2021. június 28-án kezdődött és július 25-én zárult le. A
tapasztalatcsere érdekében 2021. július 27-én kutyás fórumot tartottunk a Tolnai kertben. A
szomszédos lakóház közvetlenül érintett a kérdésben, ezért a lakókat személyesen hívtuk
az eseményre, hogy elmondhassák véleményüket. A Tolnai Lajos utca 21-ben való
kopogtatás során a lakók egyhangúan elutasították a kutyák beengedését a kertbe.
Véleményük szerint a tesztidőszak alatt nem változott a kutyás kerthasználat. Elmondásuk
alapján napközben gyakori a kutyák hangos csaholása, mely főként az éjszakai műszakban
dolgozók számára zavaró. Említették továbbá, hogy előfordul az is, hogy a kutyák gazdái
szólalkoznak össze. Legfőbb problémaként a nagyon kellemetlen szaghatást nevezték meg,
és mivel a kert egy ház telken terül el, a negatív hatások fokozottan érezhetők a
szomszédos házban. A Tolnai Lajos utca 18-22-ben való kopogtatás során a ház lakóit
meghívtuk a kutyás fórumra.

A fórumra 6 környékbeli lakó jött el, közülük 4-en kutyával szokták látogatni a kertet. Az
esemény során a 4 hetes tesztidőszakot értékeltük összegyűjtve, hogy milyen problémák és
javaslatok merülnek fel 3 témakört tekintve:

● az idősávos kutyás szabályok kiértékelése: betartás és betarthatóság,
● köztisztaság kérdésköre,
● pihenőkert funkció megvalósulása.

A fórum során nemcsak a kutyatulajdonosokat érintő kérdésekről volt szó, hiszen ezek a
témák minden kertbe látogatóra illetve szomszédra hatással vannak.
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Az idősávos szabály betartása kapcsán fontos visszajelzés volt, hogy nem mindenki
számára volt egyértelmű a házirend vonatkozó pontja, sokakhoz nem jutott el a tesztidőszak
híre. Ezen a kerítésen lévő információk csökkentésével, illetve a tájékoztató plakát kerten
belüli elhelyezésével lehetne javítani. A kutyás résztvevők véleménye alapján kis
odafigyeléssel betarthatók lennének a tesztidőszak alatti szabályok.

A szomszédos házak lakói a köztisztaságot nevezték meg fő problémaként (hulladék,
összeszedetlen kutyapiszok, kellemetlen szaghatás), ezért erről is szó volt a fórumon. A
köztisztasági helyzet javítása érdekében a résztvevők az alábbiakat javasolták:

● gyakoribb takarítás,
● kamera kihelyezése,
● nagyobb hatósági felügyelet,
● egymás figyelmeztetése a szabályokra,
● szomszédok szerveződése, a kert közös takarítása beosztás alapján,
● kert slagozása a szaghatás mérséklése érdekében.
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A pihenőkert funkció megvalósulása kapcsán többnyire javaslatok hangzottak el arra
vonatkozóan, hogy hogyan lehetne még barátságosabb a Tolnai kert. Ezek között szerepelt
például a növényültetés, az ágyások lekerítése, a falak befuttatása, és újabb funkció
megjelenése a kertben. A köztisztasághoz kapcsolódóan a vizelet leöntése és a kutyapiszok
szedésére alkalmas eszközök beszerzése és kihelyezése jött még szóba.

Egyéb meglátásokról is beszélgettünk a fórumon, ilyen volt többek közt a Józsefvárosi
Közterület-Felügyelet zöld számának kiírása a kertben, hogy probléma esetén lehessen őket
hívni. Agresszív kutyák esetében a póráz viselés kötelezővé tétele merült még fel. Fő
problémaként a felelőtlen gazdákat nevezték meg a résztvevők, akik kizárnak másokat a
kert használatából. A jövőre vonatkozó javaslat az évszak szerinti nyitvatartás, amelyhez a
kutyás idősávok is igazítva lennének.

A fórum során a házirenddel kapcsolatban két különböző ponton lehetett véleményt alkotni:
● a szeptember 30-ig tartó ideiglenes házirend egyes szabályairól (nyitás-zárás

időpontja, kutyás idősávok hossza). Az ideiglenes házirend az új szabály
meghozataláig van érvényben.

● a hosszú távú kutyás szabályozás (idősávos változat, kötelező póráz, kutyák
kitiltása).

A kert kutyás szabályozásának meghatározása hosszabb folyamat, melynek egyik
mérföldköve volt a személyes fórum. Az elmúlt 1 év tapasztalatait ebben a dokumentumban
összesítjük, és megfogalmazzuk a Rév8 javaslatát a kert hosszú távú kutyás szabályára. A
kutyák beengedéséről vagy kizárásáról szóló szabály Képviselő-testületi hatáskör, hiszen
jelenleg is egy Képviselő-testületi döntés alapján jöhetnek be kisállatok a kertbe. Az
augusztusi közigazgatási szünet miatt a javaslatot a szeptemberi Képviselő-testületi ülés
fogja megvitatni.

Az esemény zárásként megkértük a jelenlévőket, hogy jelöljék meg egy táblán, hogy a
házirendre vonatkozóan melyik állítással értenek leginkább egyet. A 4 kutyatartó a kutyák
elengedését megengedő idősávok meghosszabbítása mellett tette le a voksát, ezzel jelezve,
hogy van igény olyan kutyabarát helyre, ahol szabadon lehet engedni a kutyákat.
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A fórum résztvevőinek alacsony száma miatt a szeptember 30-ig meghosszabbított
ideiglenes házirend a tesztidőszak alatti szabályokat tartalmazza, vagyis a kutyák
elengedését lehetővé tevő idősáv nem változott.

Hosszú távú kutyás szabályozás

A kert megnyitása óta eltelt 1 évben sok tapasztalat gyűjt össze a kert használata kapcsán.
Kezdetben a kutyák nem jöhettek be, majd egy Képviselő-testületi döntés alapján ma már
lehet kisállatot behozni a kertbe. A kutyák beengedését a kertben sok vita övezi, ezért 2021
tavaszától fogva kiemelten foglalkozunk ezzel a kérdéssel. Ellentmondó vélemények vannak
arról, hogy a pihenés és kertészkedés összefér-e a kutyák beengedésével? Az alábbi ábrán
foglaltuk össze a folyamat főbb mérföldköveit, a szabály alakulását és az azt formáló
tényezőket, eseményeket.
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A fórumok során elhangzó, a kérdőíves felmérés során beérkezett és a Tolnai kert barátai
Facebook-csoportba posztolt vélemények alapján a kérdés továbbra is árnyalt. A kutyás
tesztidőszak rámutatott a fő problémákra. Többségében megoldható, hogy kutyával és
anélkül is lehessen pihenni a kertben, viszont a szabályokat be nem tartók nehezítik a
megosztott használatot. A kert hosszú távú kutyás szabályozására vonatkozóan a Rév8 által
az elmúlt 1 évben összegyűjtött tapasztalatok alapján három opciót érdemes mérlegelni, az
alábbi előnyök és hátrányok figyelembe vételével:
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A Rév8 javaslata

A szomszédos lakók számára leginkább a kellemetlen szaghatás zavaró, ez viszont az
idősávos kutyás kerthasználattal vagy kizárólag pórázas szabállyal nem orvosolható. A
lakókkal történt beszélgetések, a Tolnai kert jövőjéről szóló kérdőív, a Tolnai kert barátai
Facebook-csoportba posztolt vélemények és a tesztidőszak alatti helyszíni megfigyelések
alapján a Rév8 azt javasolja a Józsefvárosi Önkormányzatnak, hogy a Tolnai kert
pihenőkertként legyen hasznosítva, ennek érdekében ne lehessen kutyát behozni a
közvetlenül érintett lakók nyugalmára tekintettel.

Mindemellett fontos szempont, hogy a kutyabarát helyek száma növekedjen a kerületben.
Ennek érdekében az elmúlt 1 év tapasztalatai alapján azt javasoljuk a Józsefvárosi
Önkormányzat számára, hogy a Csarnok negyedben jelöljön ki egy önkormányzati
telket kutyás parkként való hasznosításra oly módon, hogy az a közvetlenül érintett
szomszédok életminőségét ne csökkentse.

Javasoljuk továbbá, hogy a kutyabarát park a kerületi kutyatartókkal közösen legyen
megtervezve és kialakítva, az igények figyelembevételével. Fontos szempont ezentúl,
hogy a kerületben jellemző kutyafuttatók jelenlegi kialakítása helyett az új hely megfelelő
burkolattal ellátott és parkosított hely legyen.

Készítette: Rév8 Zrt.
2021.08.13.
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